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 Kajsa Jansson 

Justerandes signatur 

  
 

Protokoll 
Kommunala rådet för äldre 

 

2020-12-03  
 

 
Sammanträde Kommunala rådet för äldre  
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve, kl.09:00-11:35 samt distansdeltagande via 

Teams, ajournering 09:50-10:15 
  
Ledamöter Stefan Skoglund (S), Ordförande, deltar på plats 

Annelie Högberg (S), deltar på distans 
Kent Andreasson (UP), deltar på distans 
Ann-Charlott Gustafsson (UP), deltar på distans 
Håkan Magnusson, pensionärernas riksorganisation Skogslyckan, deltar 
på distans 
Jan Lund, pensionärernas riksorganisation Skredsvik, deltar på plats  
Irene Börjesson, pensionärernas riksorganisation Forshälla, deltar på 
distans  
Barbro Remmert, Svenska Kommunal Pensionärernas Förbund avd. 33, 
deltar på distans  
Inger Samré, Svenska Kommunal Pensionärernas Förbund, deltar på 
distans  
Ove Claesson, Sveriges Pensionärsförbund Viken, deltar på plats 
Stig Florén, Södertullskyrkans riksförbundet Pensionärs Gemenskap, 
deltar på plats § 23-27, deltar på plats 
Willy Magnusson, Sveriges Pensionärsförbund Hafsten, deltar på distans  
 

Övriga Roger Granat, socialchef, deltar på distans § 24-25 
Björn Segelod, säkerhetschef, deltar på distans, § 23 
Kajsa Jansson, administratör, deltar på plats 

 



 
 

 
 

Protokoll 
Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 21   

Upprop och val av justerare 
Sammanfattning 
Upprop förrättas och justerare utses. 
 
Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar  
 
att utse Willy Magnusson att justera dagens protokoll. 
 



 
 

 
 

Protokoll 
Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 22   

Genomgång av föregående mötesprotokoll 
Sammanfattning 
Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna.  
 
 



 
 

 
 

Protokoll 
Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 23   

Information från säkerhetschef, ordningsvakternas 
befogenheter i centrum 
Sammanfattning 
Björn Segelod, säkerhetschef, informerar om trygghetsskapande och brottsförebyggande 
verksamhet inom Uddevalla kommun.   
 
Uddevalla brottsförebygganderåd består av sju kommunala områden samt nio externa 
områden. Rådet rapporterar till kommundirektörens ledningsgrupp alternativt 
kommundirektör och arbetar bland annat brottsstatistik, ordningsfrågor och 
grannsamverkan.  
 
Uddevalla kommun har idag ett utökat LOV 3 område, lagen om ordningsvakter, och 
har ingått ett avtal om medborgarlöfte med polisen som innebär att Uddevalla kommun 
samt polisen lovar att hjälpa varandra. I det utökade LOV 3 området ingår numera fler 
områden i Uddevalla centrum, som exempelvis Hasselbacken samt badhusområdet. Det 
är samma antal ordningsvakter som vistas i det nya området som i det tidigare.  
 
För att Uddevalla kommun ska få ha LOV 3 område krävs ett tillstånd som ansöks hos 
en central enhet på Polisen. Tillståndet innebär att ordningsvakterna får arbeta inom det 
området utan att vara i behov av ytterligare tillstånd. Ordningsvakternas verksamhet 
styrs av Polisen.  
 
En ordningsvakts befogenhet skiljer sig mot en väktares. Ordningsvakten kan 
exempelvis, om det skulle vara nödvändigt, använda våld och väktaren är mer avsedd 
för att bevaka egendom. En ordningsvakt får inte ingripa vid misstanke vilket en polis 
får göra. Ordningsvakterna i centrum är inte avsedda för butiksbevakning utan det 
offentliga rummet men kan hjälpa till vid tillfälle om det krävs. Syftet med 
ordningsvakterna är att samtliga ska känna sig tryggare vid vistelse i centrum och 
kommer troligtvis vara kvar fler år. 
 
Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar 
 
att notera informationen till protokollet.  



 
 

 
 

Protokoll 
Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 24   

Information från socialtjänsten 
Sammanfattning 
Roger Granat, socialchef, informerar om läget med anledning av covid-19 samt besvarar 
frågor från ärendebalanslista.  
 
Bland Uddevalla kommuns brukare är för tillfället 29 smittade på äldreboenden och 6 
inom hemtjänsten. På äldreboenden råder det besöksbegränsningar till och med 15 
december och den 15 december sammanträder socialnämnden som kommer fatta nytt 
beslut. Personalen inom socialtjänsten har sedan 8 maj möjlighet att testa sig gratis med 
egentester och om det skulle visa smitta sker smittspårning. Den 29 december kommer 
EU ta beslut om vaccin. Hur Uddevalla kommun kommer sköta logistiken kring 
vaccineringen är inte klar då vaccinet ska förvaras i en temperatur på cirka 70 till 80 
grader minus.  
 
Mötet med Coop i november upplevdes som bra. Planer på att sänka 250-
kronorsgränsen till 200 kr kan eventuellt börja gälla när nytt samarbetsavtal är tecknat i 
januari/februari 2021. Ett coop-matkonto har startats för privatkunder vilket innebär 
månadsinsättningar på ett konto som pengarna dras ifrån vid handling. Eventuellt 
kommer detta även kunna användas av brukarna som beställer maten därifrån.  
 
Tidplanen för aktivitetscentrum skoglyckan är att starta upp aktiviteter till våren men 
det beror på utvecklingen av covid-19. Trygghetsboendet har stamrenoverats och 
lägenheterna har hyrts ut sedan den första juli. Under våren kommer mer information.   
 
Uddevalla kommun använder Doro som larmsystem för trygghetslarmen och det har 
inte upplevts problem med det. Doros larmsystem kollas av basstationen var tredje 
minut. Andra kommuner som använder Tunstall som larmsystem har upplevt problem.   
 
Pengarna för äldreomsorgslyftet på 10 mkr är planerat att användas till personal inom 
äldreomsorgen och gå exempelvis till utbildning för undersköterskor. I höst har 17 
medarbetare gått en undersköterskeutbildning och fått betalt under tiden. Medarbetarna 
fick sedan en heltidsanställning. Det har räknats på en ökad lönekostnad på ungefär 10 
mkr. Heltidsresan är på gång men covid-19 har försvårat arbetet. Arbetet kommer att 
återstarta under kvartal ett nästa år.  
 
Kommunala rådet för äldre kan skicka in synpunkter samt ha en dialog med ordförande 
Stefan Skoglund (S) och socialchef Roger Granat om delaktighet i planeringen av hur 
satsningarna ska komma äldre till del. I december tar socialnämnden beslut om 
internbudget och det bör skickas in skrivelser med synpunkter till dess. 
 
Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar 
 
att notera informationen till protokollet.  



 
 

 
 

Protokoll 
Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 25 Dnr KS 2020/00077  

Ärendebalanslista för kommunala rådet för äldre 2020 
Sammanfattning 

1. Skrivelsen från pensionärsföreningarna angående ett ökat stöd till 
pensionärsföreningarna. Hur har den behandlats? (Skrivelsen har skickats till 
ordförande i kultur och fritidsnämnden)  
svar: kultur och fritid arbetar med att se över föreningsstödet samt kriterierna 
för det. Arbetet förväntas vara klart december 2021 och skrivelsen kommer tas 
med i det arbetet.  

2. Information om tandvårdsintyg. (Förslag: bjuda in personal från 
biståndsavdelningen, presidiet planerar)  

3. Aktivitetscentrum Skogslyckan, tidplan? 
svar: tidplanen för aktivitetscentrum skoglyckan är att starta upp aktiviteter till 
våren, det beror på utvecklingen av covid-19. Under våren kommer mer 
information.   

4. Vad händer med ”ordningsvakterna befogenheter” i centrum? (Förslag bjuda in 
Björn Segelod) 
svar: se § 23.  

5. Vad händer med medborgartjänsten? (Förslag: bjuda in personal från 
kontaktcenter) 

6. Heltidsresan, vad händer?  
svar: heltidsresan är på gång men covid-19 har försvårat arbetet. Arbetet 
kommer att återstarta under kvartal ett nästa år. 

7. Har Uddevalla kommun haft problem med ”larmen” som brukarna använder i 
hemtjänsten?  
svar: nej. Andra kommuner som använder Tunstall som larmsystem har upplevt 
problem med det.   

8. Hur ofta kontrolleras att funktionen i larmen fungerar? Anser kommunen att 
intervallet är tillräckligt?  
svar: Doros larmsystem kollas av basstationen var tredje minut. 

9. Vad kom fram under Uddevalla kommuns möte med Coop i november angående 
fakturor mm?  
svar: coop-matkonto, sänkning av 250-kronorsgränsen och nytt samarbetsavtal 
januari/februari 2021. Se § 24. 

10. Äldreomsorgslyftet, på vilket sätt avser kommunen att använda dessa pengar?  
svar: ska användas till personal inom äldreomsorgen och gå exempelvis till 
utbildning för undersköterskor.  

11. På vilket sätt får kommunala rådet för äldre vara delaktig i planeringen av hur 
satsningarna kommer äldre till del?  
svar: kommunala rådet för äldre kan skicka in synpunkter samt ha en dialog 
med ordförande Stefan Skoglund (S) och socialchef Roger Granat om 
delaktighet i planeringen av hur satsningarna ska komma äldre till del. 

12. Nya fråga på möte: Kommunala rådet för äldre ska ha en dialog med kultur och 
fritid angående utredningen kring föreningsstöd samt dialog kring stöd med 
anledning av covid-19.  
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Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

forts. § 25 
  
Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-10-14 
Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar 
  
att efter revidering lägga ärendebalanslistan för äldre till handlingarna.  
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Kommunala rådet för äldre 
 
2020-12-03 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 26   

Nämndernas representant informerar 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsnämnden  
Kultur och fritidsnämnden har fått in tre ansökningar om ökat stöd med anledning av 
covid-19, varav en är från kommunala rådet för äldre och en från pensionärernas 
riksorganisation Skredsvik. Uddevalla kommun har fått cirka 2 mkr från 
Riksidrottsförbundet att fördela till idrottsföreningar. Pengar som staten ger går direkt 
via Riksidrottsförbundet eller Kulturrådet. Kultur och fritid ser över hur stödet ska 
kompletteras.       
 
Stödet för pensionärsföreningar har höjts från 50 tkr till 100 tkr och förvaltningen har i 
uppdrag att se över föreningsstödet samt kriterierna för det. Skrivelsen som 
pensionärsföreningarna har lämnat in kommer tas i beaktning och arbetet förväntas vara 
klart i december 2021. Det kommer inte ske någon ändring av föreningsstödet innan 
arbetet är klart.     
 
Annelie Högberg (S) tar med sig frågan om att bjuda in kultur och fritidsförvaltningen 
för att prata om föreningsstödet.  
 
Socialnämnden 
Ett beslut om IOP, idéburet offentligt partnerskap, med föreningen Frivilligcentrum 
kommer socialnämnden ta eftersom den gamla löper ut vid årsskiftet. Frivilligcentrum 
är en förening som bland annat har caféverksamhet samt självhjälpsgrupper.  
 
Barn och utbildningsnämnden  
Ingen representant är närvarande på grund av beredning för barn och 
utbildningsnämnden.   
 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Ingen representant är närvarande på grund av beredning för samhällsbyggnadsnämnden 
 
Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar  
 
att notera informationen till protokollet.  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 27   

Övrigt 
Sammanfattning 
Fråga från ordförande Stefan Skoglund (S) om när utbildning på distans via Teams ska 
hållas. Presidiet kommer ta upp frågan under januari 2021.  
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